

## ENGLISH

Thank you. I speak on behalf of the Women's Major Group.

I ask you, where are the women in the sustainable development you are creating? Half of the world's population and the 1.8 billion young people around the world are watching you because we will pay for your decisions, especially if you do not make any meaningful decisions at all.

Twenty years ago at this very same Conference, governments committed to achieving sustainable development through a central focus on promoting gender equality and women's empowerment. The same commitments you made in Vienna, in Cairo and in Beijing. Today, twenty years later, these commitments have certainly not been achieved and a huge task remains to be done.

Central to this task is protecting and promoting women's human rights and especially our bodily autonomy and integrity by guaranteeing our sexual and reproductive rights. Critical to eliminating maternal and child mortality is upholding the human rights of women and adolescent girls, including their access to an integrated package of sexual and reproductive health services and protection of their reproductive rights.

Speaking as a young woman, let me tell you that without these rights, it is impossible for me and my compañeras to live our lives to the fullest and to contribute to a sustainable world.

We urge all of you in this room, to reaffirm your commitments to us, the girls and women of this world who bear the burdens, pay the costs, work hard for sustainability and receive so little in return.

I call upon you to stand up for gender equality and women's human rights. Stand up and be counted!

## ESPAÑOL

Gracias. Hablo a nombre del Grupo Mayor de Mujeres.

Vengo hoy a preguntarles, ¿Dónde están las mujeres en el desarrollo sostenible que ustedes están creando? La mitad de la población del mundo y 1.8 billones de personas jóvenes en todo el mundo estamos vigilando este proceso, porque seremos nosotras quienes pagaremos por sus decisiones, especialmente si no toman ninguna decisión significativa.

Hace 20 años, en esta misma conferencia, los gobiernos se comprometieron a lograr el desarrollo sostenible concentrando esfuerzos en promover la equidad de género y el empoderamiento de las mujeres. Los mismos compromisos que ustedes hicieron en Vienna, en El Cairo y en Beijing.

Hoy, veinte años después, estos compromisos no han sido siquiera logrados y queda aún una gran tarea pendiente.

Es central para este desafío proteger y promover los derechos de las mujeres y especialmente la autonomía sobre nuestros cuerpos y nuestra integridad, garantizando nuestros derechos sexuales y derechos reproductivos. Es fundamental, para eliminar la mortalidad materna e infantil defender los derechos humanos de las mujeres y adolescentes, incluyendo su acceso a servicios de salud sexual y reproductiva y la protección de sus derechos reproductivos.

Hablando como una mujer joven, déjenme decirles, que sin estos derechos es imposible para mí y mis compañeras vivir plenamente nuestras vidas y contribuir a un mundo sostenible.

Instamos a todos ustedes, presentes en esta sala, reafirmar su compromiso con nosotras, las niñas y mujeres de este mundo, quienes soportamos la carga, pagamos los costos, trabajamos duro para el desarrollo sostenible y recibimos tan poco a cambio.

Los convoco a levantarse para defender la equidad de género y los derechos humanos de las mujeres. Levántense y hagan que su presencia en esta conferencia cuente. Gracias.